
Het nieuwe seizoen komt eraan 
 
Nog een paar weken en dan lossen we onze duiven weer voor hun eerste vlucht van het 
nieuwe seizoen. De voorbereidingen bij jullie, onze leden, lopen vast al op volle toeren. En 
datzelfde geldt ook voor ons bestuur, er valt nog veel te regelen. 
 
Het lijkt erop dat we voor het eerst een ‘corona-vrij’ seizoen kunnen hebben, waarin de 
duiven ingekorfd worden in de vereniging, zonder dat het clubgebouw dicht moet blijven. 
Velen hebben ernaar uitgekeken om het verenigingsleven weer op te pakken, duivensport is 
niet alleen maar in eigen hok, het is ook een sociale sport. Tegelijk zijn er ook liefhebbers die 
een beetje opzien naar die hernieuwde contacten. Niet overal is het de afgelopen jaren 
vanzelf gegaan, soms zijn de spanningen te hoog opgelopen. Als dat het geval is kan er bij 
escalatie mogelijk hulp geboden worden vanuit de afdeling, we hebben daar recent weer 
een aantal voorbeelden van gehad.  
 
Virusvrij lijkt de seizoenstart trouwens niet te worden. Het vogelgriep-virus kan ervoor 
zorgen dat er beperkingen gelden. Beperkingen voor liefhebbers die in de 10 km-zone 
wonen, beperkingen voor verenigingen of mogelijk zijn losplaatsen niet beschikbaar.  
Volg daarom wekelijks het nieuws via ‘Op de Hoogte’ en onze website.  
 
Afsluiten afgelopen seizoen(en) 
De nieuwe wedvluchten staan dus op het punt om te beginnen, maar tegelijk moeten we de 
oude prijzen nog uitreiken. We hebben voor de tweede keer een ‘online prijsuitreiking’ 
onder leiding van Jannes Mulder. Deze uitreiking zal op 1 april 2022 om 20:00 uur live zijn te 
volgen. Naast feitjes, filmpjes en prijzen, zullen we het deze keer combineren met een 
BINGO waarmee mooie prijzen zijn te winnen. We raden liefhebbers aan om via de telefoon 
mee te spelen en wie weet halen we jou live de uitzending in! Meer informatie verspreiden 
we binnenkort via alle kanalen. 
 
De oorkondes van 2020 en bekers van 2021 zullen we niet fysiek kunnen uitreiken in 
Ureterp. Daarom organiseren we op 26 maart van 14-16u een drive-in voor verenigingen om 
de prijzen op te halen in Heerenveen. Ons verzoek is om per vereniging 1 liefhebber de 
bekers en oorkondes op te laten halen en deze in eigen omgeving te verspreiden.  
 
Besluiten Ledenraad en ledenvergadering 
Op 11 maart hielden we als afdeling Friesland’96 onze Algemene Ledenvergadering en de 
dag erna volgende de NPO Ledenraad in Wijchen. Er zijn daar verschillende besluiten 
genomen die voor dit seizoen al gelden. We sommen ze hieronder op, inclusief de acties die 
wij er aan verbinden (in geel): 
 
Ledenvergadering Afdeling (Powerpoint bekijken) 

- Er waren opnieuw veel verenigingen afwezig. Wel waren er voldoende kiesmannen 
om rechtsgeldige besluiten te kunnen nemen. 

- Vereniging Bakkeveen is opgeheven. Heerenveen heeft momenteel interne 
problemen, daardoor nog diverse mutaties aanstaande. 

- Mededelingen bestuur: 



o We hebben als afdeling overeenstemming bereikt met onze nieuwe 
vervoerder; de firma Wiersma te Stiens. Met Piebe en Lydia wordt het 
vervoer grotendeels voortgezet zoals we dat gewend waren met Vlasman.  

o Er is ook in het nieuwe contract een dieselclausule opgenomen. Gezien de 
oorlog in Oekraïne zullen de prijzen nog wel oplopen. De vrachtprijzen zijn 
vastgesteld in het vervoersprogramma. Afspraak is dat hogere vervoerskosten 
dan begroot eerst worden opgevangen in de reserves van de afdeling. We 
zullen tussentijds geen prijzen verhogen, tenzij de ondergrens van de reserve 
in beeld komt. We informeren de verenigingen voordat dat aan de orde is.  

o De vervoerscommissie werkt op dit moment de nieuwe ophaalroutes uit, 
vanwege uitval van twee chauffeurs klein vervoer is dit noodzakelijk.  
Hiervoor zoeken we nog nieuwe chauffers!  

o Bij het herzien van de ophaalroutes wordt nu alvast meegenomen dat er in de 
loop van het seizoen (vooral laatste dagfond en jonge duiven) veel minder 
duiven zijn in een aantal verenigingen. Om te stimuleren dat kleinere 
verenigingen gaan samenwerken met inkorven, zullen we als afdeling 
daarvoor een aantal acties opzetten: 

▪ De aanmelding voor NIC’s op deze vluchten (dagfond en GP) zal 
daarom anders verlopen dan voorgaande jaren, hierover komt 
binnenkort een extra bericht aan de verenigingen.  

▪ De vervoerder haalt de duiven dan alleen op bij opgave van tenminste 
3 volle manden met duiven. Het opgave-formulier is hiervoor leidend. 
Bovendien wordt wekelijks vergeleken of de opgave veel afwijkt van 
de werkelijke aantallen bij inkorven. We komen met een stimulans 
voor verenigingen die vooraf de samenwerking opzoeken op zulke 
vluchten, terwijl verenigingen die regelmatig te grote afwijkingen 
hebben mogelijk beboet gaan worden. Hierbij kun je denken aan de 
mogelijkheid om af te slaan in eigen club, inkorven in eigen club en 
aanvoeren bij een grotere club, of een financiële tegemoetkoming 

o Een voorstel van de Friese Fondclub om door de weekse trainingsvluchten te 
mogen organiseren is door ons bestuur geaccepteerd. De vervoerder heeft 
hiervoor een speciale combinatie beschikbaar die op maandag een 
ophaalroute kan bieden, met een lossing op dinsdag voor 200-250 km. FFC 
stelt de vrachtkosten nog vast en regelt het inkorven bij 3 NIC’s: Emmeloord, 
Balk en Drachten. 

- Het vliegprogramma is onveranderd gebleven. Voorstellen vanuit Urk-Emmeloord 
kregen geen meerderheid tijdens de stemming.  

- Het aantal kampioenschappen blijft ongewijzigd, een voorstel van het bestuur 
hierover werd afgewezen.  

- Bestuursverkiezing: de kandidaten Marcus Middendorp (Leeuwarden) en Symen 
Timmermans (Donkerbroek) zijn bij acclamatie gekozen. Er werd afscheid genomen 
van Theo Boelens en Johannes Keuning met applaus. Jelle Zwart zwaaide ook af maar 
was op vakantie. 

o Buiten de reguliere termijn hebben zich nog twee kandidaten gemeld, die 
inmiddels zijn toegevoegd aan het bestuur als aspirant bestuurder. Op de 
najaarsvergadering worden ze officieel benoemd als er geen tegenkandidaten 
zijn. Dit zijn Richard de Vegt (Haule) en Willem Wagteveld (Tjalleberd).  



 
Uit de Ledenraad van de NPO  
(aanwezig waren kiesmannen Van Stralen en Van Dijk) 

- Nationaal vliegprogramma 2022:  
o Voor de Marathonvlucht A26 werd gekozen voor een ochtendlossing. We 

gaan afstemmen met de afdelingen in sector 3 en 4, Agen, Ruffec of Brive als 
voorstel 

o De voorstelde Grote Fondvlucht in week 31 komt er definitief niet. Er komt 
ook geen alternatieve dagfondvlucht in week 31 

o Er werd besloten E27 te vervliegen als Sectorvlucht. Afdeling 11 stelt voor 
Vierzon te vervliegen, bij voorkeur in sector 3 en 4.  

- Eerlijk spel en kampioenschappen: Het voorstel van het NPO-Bestuur werd met een 
grote meerderheid aangenomen. De belangrijkste elementen uit het voorstel zijn: 

o De uitslag van een wedvlucht bestaat uit 2 delen; snelste duif zoals we het nu 
kennen en hokgemiddelde (Grootmeester) 

o We vliegen 1:3 op alle niveaus boven het verenigingsniveau. 
o Invliegduiven zijn toegestaan op alle niveaus behalve Sector en Nationaal. 

Zoals de duiven ingevoerd worden in de vereniging, zetten we dat 
automatisch door naar de hogere niveau’s. Als de liefhebber wat anders 
aangeeft telt dat. Dus op niveau is de keuze: 

▪ Alle duiven zijn invliegduif (ingeven in systeem of WinVer) 
▪ Alle duiven zijn wedstrijdduif (niks aangeven bij invliegduiven) 
▪ Een deel van de duiven is wedstrijdduif, de rest invliegduif 

- Er komt geen inkorfbeperking maar wel een maximale deelname per liefhebber van 
150 oude en 250 jonge duiven aan een wedvlucht 

- De nationale kampioenschappen worden vervlogen in vlieggebieden met 150 leden 
voor de vitesse en midfond afstanden met de oude en jonge duiven. Voor de dagfond 
en marathon worden nationaal ook gelijke vlieggebieden aangehouden. Dit jaar, 
2022, is een overgangsjaar wat betreft het vaststellen van de vlieggebieden. De NPO 
en WHZB-TBOTB gaan samenwerken om de beste duiven en liefhebbers van 
Nederland aan te wijzen. 

o De Samenspelen in Afd. 11 voldoen lang niet allemaal aan dit criterium. Als 
we kijken naar het minimum aantal leden per vlieggebied van 150 
deelnemers, dan kan in onze afdeling alleen met de uitslagen van de 
Districten worden gewerkt. Dat lijkt ons als bestuur niet wenselijk. We vragen 
aan om voor 2022 nog met de oude samenspelen te werken. Ook starten we  
op zeer korte termijn met het opnieuw indelen van de samenspelen. De ACG-
commissie, samen met enkele bestuursleden en 2 leden van de 
samenspelcommissie van afdeling10 gaat aan de slag met als doel voor de 
najaarsvergadering een nieuwe definitieve indeling te presenteren die 
voldoet aan alle nieuwe geldende criteria. Hierover volgt nog een aparte 
publicatie binnenkort. Mensen die bij willen dragen aan deze herziening 
kunnen zich melden bij het bestuur. Het gaat dan om werkzaamheden zoals 
meewerken aan analyses en beoordelen van uitslagen. We hopen in het 
seizoen al een aantal schaduwuitslagen te kunnen maken.  



- Er komen kampioenschappen voor senioren en jeugdigen (25 jaar en jonger). De 
jeugdcommissie wordt hierover geïnformeerd, zodat dit in 2022 kan worden 
opgepakt.  

- Handhaving Gedragscode. De NPO Ledenraad heeft door haar unanieme besluit en 
de wijze waarop het besluit tot stand kwam een krachtig signaal afgegeven dat het 
afgelopen moet zijn met overtredingen van de NPO Gedragscode. Er wordt een 
meldpunt bij het NPO Bureau ingericht voor overtredingen van de Gedragscode. 

o Dit voorstel komt mede van Afd. 11. We zullen net als vorig jaar eerst de 
vereniging benaderen als een lid de gedragscode schendt. Zo nodig melden 
we ons daarna bij de NPO.  

 
Opheffing kleine verenigingen 
We kregen een schrijven van de NPO over het handhaven van de ondergrens van 12 leden 
voor een basisvereniging: 
In de rondvraag kwam aan de orde het reglement artikel wat ziet op de minimum ledental 
vereisten voor verenigingen en het tot dusver niet handhaven van dat reglement artikel. 
Deze kwestie was na de jaarlijkse meting van het aantal leden op 1 februari al onder de 
aandacht gebracht van het NPO-bestuur. In haar bestuursvergadering van 9 maart 2022 
heeft het NPO-bestuur in deze kwestie het volgende besluit genomen; 
  
Overweging: 
Het NPO-bestuur in vergadering bijeen op 9 maart 2022 hecht aan het handhaven van de 
reglementen en statuten. Tegelijkertijd wil het NPO-bestuur in redelijkheid en weloverwogen 
een besluit nemen in deze kwestie temeer het hier gaat om ingrijpende maatregelen zoals 
het beëindigen van het lidmaatschap van verenigingen en leden vlak voor aanvang van het 
vliegseizoen 2022. 
Besluit: 
Het NPO-bestuur verleent voor 2022 dispensatie aan verenigingen welke niet voldoen aan de 
minimum ledental vereisten. Met ingang van 2023 zal het NPO-bestuur de minimum ledental 
vereisten handhaven. 
Einde besluit. 
  
E.e.a. betekent dat met ingang van 2023 het lidmaatschap van verenigingen en haar leden 
welke 3 jaar achtereen niet voldoen aan de minimum ledental vereisten wordt beëindigd 
zoals de reglementen voorschrijven. Zoals U kunt zien zijn er ook een aantal verenigingen 
welke misschien op dit moment nog wel voldoen maar duidelijk ook in de gevarenzone 
zitten. Ook bij deze verenigingen is actie geboden. 
Wellicht ten overvloede; 
Het betreft hier een bepaling in de reglementen welke ziet op het ledental van een 
vereniging. De minimum vereisten bij inkorven staan daar los van. 
  
Namens het NPO-bestuur - Gerard van de Aast, secr. ai. 
    
Onderstaand een lijstje met verenigingen die op 1 februari niet aan het vereiste aantal van 
12 leden kwamen. Onderstaand het reglement artikel wat hier op betrekking heeft. 
2. Indien het bestand aan Basisleden, gemeten over drie opeenvolgende peildata als gemeld 
in lid 4 is gezakt beneden het minimum aantal genoemd in lid 1 onder a, dan vervalt van 



rechtswege het lidmaatschap van het Lid Basisvereniging en de Basisleden, onverminderd het 
bepaalde in artikel 16 lid 5 van deze Statuten. 
 
Afd. Afdelingsnaam Verenigingsnummer Verenigingsnaam ActieveLeden   

11 Friesland '96 0248 P.V. Lemmer  97 10 10 10 
11 Friesland '96 0272 PV Workum 10 10 16 

 
Dit houdt in dat we eigenlijk van de volgende leden en verenigingen het lidmaatschap 
zouden moeten beëindigen: Friesland: 0248 
 
Dit betekent dat vereniging 0248 met het huidige ledental met ingang van 2023 niet meer 
mee kan vliegen en het lidmaatschap van de leden en de vereniging vervalt. Naast Workum 
zijn er nog verschillende verenigingen in de gevarenzone. We gaan als afdelingsbestuur het 
gesprek aan met deze verenigingen en hen desgewenst ondersteunen om regionaal 
oplossingen te zoeken. 
  
 


